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Poznámka:  Zveřejněna je pouze upravená verze dokumentu z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu 

zveřejňovaných osobních údajů podle zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů 
v platném znění. Osobní údaje jsou v souladu s § 16, § 17 a § 95 zákona 
č. 128/2000 Sb.,o obcích v platném znění. 

. 
 

bod jednání číslo    15  
 
 

 
Příspěvek do 10. sch ůze Rady m ěsta Ku řimi konané dne 10.04.2019  
 
Zápis z 3. jednání komise školské 
 
 
Obsah materiálu: Důvodová zpráva 

 A - zápis č. 3  
 
Materiál předkládá:  Ing. Petr Ondrášek - 1. místostarosta 

 
Materiál zpracoval:  Mgr. Hana Němcová - referent - školství  
 
 
Důvodová zpráva:  
 

Dne 18. 3. 2019 proběhlo třetí jednání Komise školské (dále jen „komise“) Rady města Kuřimi pro 
volební období 2018 - 2022 (zápis viz příloha A). Třetí jednání komise, dle schváleného plánu jednání, 
proběhlo v budově Základní školy, Kuřim, Jungmannova 813, okres Brno - venkov, příspěvkové 
organizace. 
 
Na druhém jednání byli členové komise seznámeni s návrhem plánů investic škol, které byly 
předloženy radě města. V souvislosti s tím navrhli členové komise ředitelům školských příspěvkových 
organizací, že každé další jednání komise proběhne v jedné z budov škol (místa konání viz níže), a to 
z důvodu seznámení se s investičními návrhy ředitelů na místě. Tak bude komise moci požadavky 
škol lépe posoudit, vyjádřit se k nim a doporučit radě města ke schválení. 
 
TERMÍNY JEDNÁNÍ VŽDY V PONDĚLÍ V 17:00 HOD: 
Březen:  18. 3. 2019 v budově ZŠ Kuřim, Jungmannova 813/5  
Květen:  27. 5. 2019 v budově ZŠ Kuřim, Tyršova 1255/56, na odlou čeném pracovišti 

Komenského 511/40 
Září:  23. 9. 2019 v budově MŠ Kuřim, Zborovská 887/5, na odlou čeném pracovišti 

Komenského 1011/28 
Listopad:  18. 11. 2019 v budově SOŠ a SOU Ku řim, s.r.o., K řížkovského 48/2 
 
Komise školská nepřijala žádné usnesení. 
 
 
Návrh na usnesení: 
 

RM  b e r e   n a   v ě d o m í   zápis z 3. jednání komise školské ze dne 18. 3. 2019. 
 
Termín plnění: bez termínu (KÚ) 
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Město Ku řim  tel. +420 541 422 311 
Jungmannova 968/75 fax +420 541 230 633 
664 34 Kuřim www.kurim.cz 

 

 

 

 

Datum a čas 18. 03. 2019, 17:00 hod. 

Místo konání Základní škola, Kuřim, Jungmannova 813, okres Brno – venkov, 
příspěvková organizace 

Počet členů  7 

Přítomni 

Všichni členové komise (viz prezenční listina). 
Alena Matějíčková, Ing. Petr Němec, Ing. Rostislav Hanák, Ing. 
Vojtěch Novotný, Ing. Mgr. Markéta Matulová, PhD., Mgr. Ilona 
Kopecká, Mgr. Petr Bracek 

Omluveni 0 

Hosté 
Ing. Petr Ondrášek, místostarosta, Mgr. Bc. Hana Kočevová, 
ředitelka ZŠT, Mgr. Lenka Slámová, ředitelka MŠZ, Mgr. Richard 
Mach, ředitel ZŠJ 

Zapsala Mgr. Hana Němcová, tajemnice komise 

Další jednání komise školské 27. 05. 2019, 17:00 hod., budova ZŠ T na ulici Komenského 
511/40, Ku řim 

 
 

PROGRAM JEDNÁNÍ: 
 

1. Prohlídka budovy školy 
Předsedkyně komise školské (dále jen „komise“) zahájila jednání komise a předala slovo řediteli ZŠJ.  
Ředitel ZŠJ provedl členy komise budovou školy včetně prostor, kde probíhá dostavba školy. 
Poté se členové komise přesunuli do učebny, kde jednání komise pokračovalo. 
 
2. Informace ředitele ZŠJ Mgr. R. Macha o probíhající investi ční akci „III. Etapa dostavby budovy 
školy“. 
Ředitel ZŠJ informoval členy komise o situaci v budově školy odpověďmi na jejich dotazy: 
a) Kdo ze školy dohlíží na pr ůběh stavby? 
Ředitel ZŠJ: 

- Primárně probíhá dohled nad stavbou za strany investora – města, vedle toho je ale dohoda se 
školníkem panem Bartákem o dohlížení na průběh stavby, každý týden na schůzce s ředitelem 
školy je stanoven plán, na co bude třeba dohlédnout, aby nebyl zásadně narušen chod výuky a 
provoz školy. 

b) Jak jste spokojen s pr ůběhem stavby a stavební firmou? 
Ředitel ZŠJ: 

- Jsem spokojen, stavba probíhá s malým zpožděním, které je způsobeno nepředpokládanými 
vícepracemi, které jsou dány stářím budovy, firma Matyáš postupuje dle harmonogramu a i přes 
vícepráce (havarijní stav přípojky kanalizace a tukové jímky) se snaží dodržovat termíny. 
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- Veřejnou zakázkou malého rozsahu (zřizovatelem povolený odlišný postup) bylo třeba vyřešit 
opravu kanalizace a havarijní stav tukové jímky, zakázku vysoutěžila firma Matyáš, která 
současně se stavebními pracemi v budově školy provede i opravu kanalizační přípojky a 
tukového lapolu. Tyto stavební práce nejsou součástí projektu, ale hradí se z fondu investic 
příspěvkové organizace v hodnotě 1,25 mil. Kč. 

Místostarosta: 
- Do 30. 04. 2019 musí být vyúčtovány faktury probíhající fáze projektu. 
- Telefonicky nám správce dotace potvrdil, že je možné posunout ukončení projektu do 31. 12. 

2019. 
- Vinou nepředvídaných okolností, zj. s kanalizací došlo k prodloužení termínu do června. 
- Další součástí stavebních úprav je i řešení dopravní situace kolem školy, ta musí být zahrnuta 

do závěrečné zprávy, která by měla být odevzdaná do 31. 12. 2019, což se nestihne.  
- Dopravní řešení vysoutěžila opět firma Matyáš (zakázka vysoutěžena v hodnotě cca 6 mil. Kč, 

což bylo ve srovnání s ostatními velmi dobrá cena), je to výhoda pro komunikaci a úsporu času 
pro dokončení stavby. 

- Z důvodu zpoždění bylo požádáno o posunutí termínu závěrečné zprávy do 30. 06. 2020. Zatím 
je posunutí termínu vyjednáno pouze telefonicky a čeká se na písemné potvrzení.  

c) Vnit řní vybavení je sou částí projektu? Týká se t říd, jídelny i šaten? 
Ředitel ZŠJ: 

- Ano je to v projektu. 
- Upravovalo se i gastrovybavení, konkrétně myčka na nádobí, která měla nevyhovující kapacitu, 

zvýšila se, bude vybudováno „mycí centrum“ s pojízdným pásem. 
Místostarosta: 

- Není mnoho prostoru na změny v projektu, stavba jde v režimu podle zákona a na případné 
změny zbývá 1,5 mil. Kč.  

 
3. Seznámení s dalšími plánovanými investi čními akcemi v budov ě ZŠJ. 
Ředitel ZŠJ: 

- Prioritní je dokončení probíhající stavby. 
- Po jejím dokončení bude třeba vyměnit podlahu ve velké tělocvičně, kde je nyní provizorně 

umístěna jídelna, zatím zvažujeme vhodný nový povrch tělocvičny, aby vyhovoval jak žákům 
pro výuku, tak i sportovním oddílům, které si tělocvičnu pronajímají v době mimo vyučování. 
Důležitým kritériem bude cena a výše finančních prostředků ve fondu investic školy, zatím toto 
nechávám otevřené.   

 
4. Informace ředitel ů základních škol o využívání školních h řišť (poznatky, zkušenosti, provoz, 
údržba, úklid, finan ční náro čnost, …) 
Předsedkyně komise se dotazovala: 
a) Jak funguje správa h řišť, když jsou otev řená pro ve řejnost? Jste spokojeni se správcem? 
Ředitel ZŠJ konstatoval, že nyní mají hřiště uzavřené z důvodu stavby, ale dříve se o údržbu staral 
správce, který hřiště zkontroloval, a pokud tam byl nepořádek, tak byly povolány na úklid služby. 
Ředitelka ZŠT: 

- Otevřená školní hřiště jsou nevyhovující, pokud se má škola o ně starat, měla by být uzavřená, 
ničí se a škola do údržby dává peníze. 

- Bývalý místostarosta požadoval po škole i zajištění bezpečnosti na hřištích v odpoledních 
hodinách a o víkendech, to jsem odmítla.  

- Problém je s úklidem, původní správce úklid odmítl, proto s ním byla ukončena smlouva, od jara 
bude správce nový, nyní nikdo neuklízí. 

- Další problém je otevřená branka od sokolovny, chodí tudy návštěvníci tamní restaurace, když 
jsem branku nařídila zamykat, byl problém. 

Místostarosta: 
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- Priorita je nechat hřiště otevřená, chceme, aby hřiště fungovala i odpoledne, ale město musí 
počítat s náklady na údržbu.  

- Vše lze ošetřit provozním řádem a mít člověka, který bude odpoledne na telefonu, kdyby se 
něco stalo. 

- Odpoledne škola neodpovídá za bezpečnost. 
- Dnes je užívání hřiště bezplatné, smysl by dával i nějaký pronájem organizovaným spolkům, 

aby měly možnost si sportoviště rezervovat, potom by za úklid a bezpečnost zodpovídal ten, 
kdo by si hřiště pronajal. 

- Každý rok musí být revize hřiště, kterou musí zajišťovat škola. Všechna ostatní hřiště, která 
provozuje město, už revize pro letošní rok mají během března úspěšně za sebou. 

b) Na kolik hodin na h řišti je správce (uklíze č) a jaké jsou náklady na údržbu? 
Ředitelka ZŠT: 

- V současné době správce není, až od jara, budu jednat s městem o příspěvku. 
- Náklady nevím, nemám srovnání s minulými lety, bývalý ředitel správu hřišť nijak nevedl a 

školník to neví, nespolupracuje. 
M. Matulová: 

- Lze to ošetřit provozním řádem. 
Ředitelka ZŠT: 

- Byla bych ráda, kdyby se uzavřela spojovací branka k sokolovně, cestu si tam zkracují spíš 
návštěvníci restaurace a pejskaři, ne sportovci. 

Ředitel ZŠJ: 
- Nemáme městskou policii, která by hlídala uzavření branky po 22 hodině, někdo by to musel 

kontrolovat. 
- Na našem hřišti to máme jinak, když je velký nepořádek, zavoláme služby na úklid, správce 

večer a ráno zkontroluje nepořádek a večer zavření hřiště. 
- Řešením je hřiště nezamykat, pravidelně je kontrolovat a vymáhat úklid. 
- Možná by na branku šel dát časový spínač uzavření. 

Místostarosta: 
- Důležité je, aby ta hřiště byla otevřená pro veřejnost. Školy by se neměly izolovat od života 

obyvatel města. 
- Úklid jsme řešili i na hřišti DDM, ale když má příspěvková organizace hřiště ve správě, musí 

veškerá ohrožení hlásit a zajistit úklid. 
- Nemáme sice městskou policii, ale stejnou roli má inspektor veřejného pořádku. 

R. Hanák navrhl: 
- Bylo by dobré docílit toho, aby si lidé zvykli, že je od 21:30 nebo od 22:00 hod. branka zavřená. 

Radnice a škola by se dohodly na detailech. 
V. Novotný: 

- Možná by se šlo domluvit i s Country barem na tom, aby branku zavírali. 
 
5. Přijímací zkoušky na st řední školy (termín, p říprava žák ů, počet p řihlášek) 
Ředitel SOŠ a SOU Kuřim: 

- Školní rok 2017/2018    přihlášeno 28 (10 Kuřim, 18 okolí) 
- Školní rok 2018/2019    přihlášeno 42 (3 Kuřim, 39 okolí) 

Organizovali jsme „Dny techniky“. 
- Školní rok 2019/2020    přihlášeno 57 (1 Kuřim, 56 okolí) 
- Dost studentů přibývá po druhém kole přijímaček, např. v září to bylo 52 studentů. 
- Termíny přijímacích zkoušek  12. 04. a 15. 04. 2019 
- Náhradní termíny      13. 05. a 14. 05. 2019 
- Nejvíce přihlášek je na elektrikáře a informační technologie.  

 
6. Testování žák ů základních škol. 
Předsedkyně komise se dotazovala ředitelů základních škol na testování žáků a na jejich výsledky. 
Ředitelka ZŠT: 

- Testování proběhlo v 5., 7. a 9. ročnících, jednalo se o jednotné přijímací zkoušky CERMAT. 
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- Výsledky byly špatné. 
Ředitel ZŠJ: 

- Také jsme testovali žáky 9. ročníků, jednalo se o testy SCIO z matematiky a českého jazyka. 
- Výsledky nedopadly dobře. 
- Dále chceme testovat od 3. ročníků výše. 
- Pravidelně testujeme i klima školy, vnímání komunikace se žáky. 

I. Kopecká: 
- Testy i přijímací zkoušky na střední školy mají špatné výsledky proto, že v nich jsou úlohy 

koncipovány jinak, než v učebnicích základních škol. 
- Nejsou jednotné požadavky. 

 
7. Různé. 
Ředitel SOŠ a SOU Kuřim: 

- Byli jsme osloveni skupinou lidí sdružených v organizaci „DIVIZNA“, kteří se zajímali o pronájem 
a přebudování učeben a přilehlých prostor pro soukromou základní školu waldorfského typu. 
Základní škola je asi měsíc zapsaná v rejstříku škol a školských zařízení na MŠMT a bude mít 
zápis do tříd nižšího stupně 01. 04. a 02. 04. 2019.  

Místostarosta: 
- Zástupci soukromé školy byli i na radnici. 
- Zájem mají zatím o 3 učebny a sociální zařízení, které by si na vlastní náklady přebudovali. 
- Postupně by zavedli 1. – 9. ročník. 
- Nepotřebují tělocvičnu, nebudou cvičit tělocviky, budou chodit ven a zřejmě využívat nějaké 

prostory v Brně. 
- Zápis proběhne a další působení závisí na počtu dětí, které by rodiče přihlásili. 
- Údajně by zákonní zástupci žáků platili roční školné ve výši cca 42.000,- Kč. 

Ředitel ZŠJ: 
- Zástupci organizace „DIVIZNA“ navštívili i naši školu s požadavkem pronájmu prostor. 
- Počítají zatím s malým množstvím zapisovaných dětí, asi 5. 

 
8. Závěr. 
Předsedkyně komise poděkovala všem přítomným za účast, připomněla termín dalšího jednání (27. 05. 
2019 v budově ZŠT na ulici Komenského 511/40 v 17:00 hod.) a jednání ukončila v 19:00 hod. 
 
 
 
Alena Matějíčková, předsedkyně komise         ………………………………………… 
 
Mgr. Hana Němcová, tajemnice komise         ………………………………………… 
 
 
 
 

Vysv ětlivky zkratek 

MŠZ 
Mateřská škola Kuřim, Zborovská 887, okres Brno – venkov, příspěvková 
organizace 

ZŠJ  
Základní škola, Kuřim, Jungmannova 813, okres Brno – venkov, příspěvková 
organizace 

ZŠT  Základní škola Kuřim, Tyršova 1255, okres Brno – venkov, příspěvková organizace 

ŠD  Školní družina 

ŠJ Školní jídelna 

MŠMT  Ministerstvo školství mládeže a tělovýchovy 

ÚSC  Územní samosprávný celek 
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ŠR Školská rada 

KÚ  Kancelář úřadu 

Zapisované děti  Všechny děti, které se dostavily k zápisu 

Zapsané děti  Všechny děti, které byly přijaty 

ŠPZ  Školské poradenské zařízení (např. pedagogicko psychologická poradna) 

OŠ KÚ JMK  Odbor školství Krajského úřadu Jihomoravského kraje 

PT  Přípravná třída 

SKK Sportovní klub Kuřim 

PPP  Pedagogicko psychologická poradna 

ŠVP  Školní vzdělávací program 

RVP  Rámcový vzdělávací program 

MAP  Místní akční plán 

KAP  Krajský akční plán 

MAS  Místní akční skupina 

KHS JMK  Krajská hygienická stanice Jihomoravského kraje  

ČŠI Česká školní inspekce 

ZVH Zlepšený výsledek hospodaření 

SVP Speciální vzdělávací potřeby 

ŠPP Školské poradenské pracoviště 

KD Kulturní dům 

ICT Information and Communication Technologies (počítače a informační technologie) 

Školské zařízení Mateřská škola, školní jídelna, školní družina 

Škola Základní, střední, vyšší odborná 
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